
    Protokół z zebrania sprawozdawczego z działalności  
                       Rady Osiedla śelechowa w II półroczu 2007 r., 
                       które odbyło się dn. 12 maja 2008 r. w siedzibie 
                Szkoły Podstawowej nr 42 w Szczecinie przy ul. HoŜej 25. 
 
Porządek zebrania: 

1. Otwarcie zebrania – powitanie zebranych (przewodnicząca); zapoznanie z porządkiem 
spotkania; wybór Komisji Wnioskowej. 

2. Odczytanie sprawozdania z działalności Rady Osiedla od 13 czerwca do grudnia 2007. 
3. Wnioski i skargi mieszkańców – postulaty do Rady Miasta, Urzędu Miejskiego  

i jednostek pomocniczych. 
4. Wystąpienie prezesa Stowarzyszenia „Razem Łatwiej”. 
5. Odpowiedzi zaproszonych gości – przedstawicieli urzędów. 
6. Zamknięcie zebrania. 
 
      W zebraniu, oprócz mieszkańców i członków rady Osiedla, uczestniczyli: radni Rady 
Miasta Szczecin V okręgu – Judyta Lemm, Maciej Kopeć; Stowarzyszenie „Razem 
Łatwiej” – prezes Maria Rympel; StraŜ Miejska – Robert Marzec; Komenda Policji 
N/Odrą – GraŜyna Barnol – Filipowiak; zastępca dyrektora ZDiTM – Andrzej Grabiec; 
Biuro Rady Miasta Referat Samorządów Osiedlowych – GraŜyna Tomaszewska; STBS – 
Małgorzata Matejska, Andrzej Prupar, Dawid Marecki; dyrektor SP 42 – BoŜena 
Runowicz (zał. nr 1). 
 
Ad. 1. Na początku zebrania wszystkich przybyłych gości i mieszkańców przedstawiła  
i przywitała przewodnicząca R. O. śelechowa – Alina Sukiennicka oraz podziękowała 
pani dyrektor SP 42 – BoŜenie Runowicz za współpracę i udzielenie gościny na zebranie. 
Przewodnicząca wyraziła ubolewanie, Ŝe nie przybyli na spotkanie pozostali radni okręgu 
V – P. Kęsik, J. Posłuszny, P. Bartnik, L. Duklanowski oraz prezydent i jego zastępcy. 
Swoją nieobecność usprawiedliwiła tylko zastępca prezydenta  miasta – pani ElŜbieta 
Masojć. Do Komisji Wnioskowej przewodnicząca zaproponowała członków R. O.: Marię 
Braun i Dariusza Rypułę. Zebranie protokołowała Anna Rosiak. 
 
Ad. 2. Po części wstępnej przewodnicząca R. O. odczytała zebranym sprawozdanie  
z działalności rady w II półroczu 2007 r. (zał. nr 2).  
 
Ad. 3. Po odczytaniu sprawozdania rozpoczęła się dyskusja, podczas której mieszkańcy 
zgłaszali waŜne - ich zdaniem - sprawy, wnioski i pytania do skierowane do R. O.  
i zaproszonych gości. 
• P. Maria Jasińska - ma pretensje do R. O. za brak informacji o zebraniu na stronie 

internetowej U. M. oraz za brak strony internetowej R. O. śelechowa; wnioskuje  
o zamieszczeniu sprawozdania, protokołu i wniosków z dzisiejszego spotkania na 
stronie internetowej U. M. 

• P. Krystyna Kogucik – zgłasza problem wzmoŜonego ruchu na ul. Wycieczkowej; 
prosi o wykonanie chodników na w/w ulicy oraz o naprawę chodników przy ul. 
Sokoła i Roentgena; zgłasza problem braku parkingu dla klientów poczty przy ul. 
Roentgena. 

• P. M. Jasińska – wnioskuje o: naprawę chodników na ul. Kormoranów (od nr 41 do nr 
1 - do ul. Thugutta); 2 progi spowalniające ruch na ul. Kormoranów – Krucza; 
sprzątnięcie śmieci z betonowej drogi przy końcu ul. Kormoranów. 



• P. Chmiel - wnioskuje , by ulice Roentgena i Zagłoby były jednokierunkowe. 
• P. Malinowska – brak nawierzchni na ul. Bocianiej w kierunku ul. śurawiej; na 
środku ul. Bocianiej wyrosło drzewo, które utrudnia ruch; ulice są w opłakanym 
stanie, strasznie zdewastowane, z dziurami; problem z przejazdem; kłopoty 
mieszkańców ulic nieskanalizowanych, z szambami. 

• P. Piotrowska – róg ul. HoŜej i śabiej – przejście dla pieszych często zastawiane jest 
przez samochody; na boisku szkolnym po południu gromadzi się młodzieŜ, która 
pozostawia po sobie puste butelki, śmiecie, strzykawki – brak reakcji ze strony policji. 

• P. Jan Zasadziński – podziękował StraŜy Miejskiej za interwencje i postawił 2 pytania: 
kiedy powstaną ulice Wkrzańska i Warcisława jako element obwodnicy Szczecina? - 
oraz kilka wniosków:  

- przedstawić plan i przystąpić do realizacji gospodarki wodno – ściekowej na 
osiedlu ( ul. Bandurskiego, Axentowicza, Gęsia, Zbyszka z Bogdańca, Mewia, 
Krańcowa, Pochyła, Słowicza – juŜ w 2002 r. było pozwolenie na budowę); 

- modernizacja oświetlenia ulic: Bandurskiego, Rostocka; 
- montaŜ sygnalizacji świetlnej na skrzyŜowaniu ul. Przyjaciół śołnierza  

i Przyjaciół Ronda; 
- modernizacje ulic: Wycieczkowa, Axentowicza – dokończyć, Gęsia – 

dokończyć, Piaskowa – cała, Krańcowa – cała, Bociania – dokończyć; 
- uporządkować odcinek ul. Bandurskiego  pomiędzy ul. Axentowicza  

i Kresowa – chodnik zachodni, krawęŜniki, lustro; 
- ul. Bandurskiego – teren po byłym parkingu strzeŜonym (teraz ugór) – 

pozwolić S. M. „Wspólny Dom” na zorganizowanie tam parkingu dla 
mieszkańców. 

• P. Jadwiga Daniszewska – uchwałą Rady Miasta zostały zabrane mieszkańcom  
działki przy ul. Grzymińskiej. Teren ma być przeznaczony na inwestycje miejskie. 
Będą protesty mieszkańców. Co zrobić, Ŝeby zachować te działki? Najlepiej byłoby je 
sprywatyzować. Działkowicze domagają się tego. Na terenach zabranych przez miasto 
przy ul. Grzymińskiej 17 zrobić boisko! Pamiętać o wykaszaniu traw na terenach 
miejskich! Dlaczego wyłączono dofinansowywanie wspólnot mieszkaniowych? 
Sprawa śmietników – pozamykać je i wręczyć klucze mieszkańcom. Ul. Gościsława – 
niezagospodarowany teren. Ul. śelazna – poszerzyć jezdnię na trasie przejazdu 
autobusu linii A. Parkujący autobus A przy ul. HoŜej i Studziennej stanowi zagroŜenie 
dla przejeŜdŜających samochodów i przechodniów przechodzących przez jezdnię. 

• P. Czesław Sitkowski – na ul. śabiej zdewastowana są chodniki, niezamknięte  
śmietniki, brak kanalizacji burzowej. 

• P. Eugeniusz Trąbski – na ul. Wycieczkowej brak jest chodników, bo nie ma tam  
pobocza. 

• P. Maria Braun – czy w planach zagospodarowania terenów są przewidziane boiska  
sportowe dla młodzieŜy? W dolnej części śelechowej nie ma ogólnodostępnego 
boiska sportowego. Obiekty przy szkołach są zamknięte i niedostępne dla młodzieŜy 
osiedlowej. 

• P. Mieczysław Zmitrowicz – moŜe lepiej pieniądze kierować do szkół niŜ na place  
zabaw, aby młodzieŜ miała zajęcia pozalekcyjne. 

• P. BoŜena Runowicz – dzieci najwięcej czasu powinny spędzać z rodzicami. Niszczą  
teren wokół szkoły, pozostawiają bałagan. Dyrektor deklaruje prowadzenie zajęć 
pozalekcyjnych, jeŜeli tylko młodzieŜ będzie chętna. 

• Mieszkanki ul. Kruczej – zgłaszają problem bezpieczeństwa ul. Kruczej. Samochody  
jeŜdŜą tam z nadmierną prędkością. Brak interwencji policji i StraŜy Miejskiej. Proszą 
o progi spowalniające ruch lub o kamery. 



• P. Dariusz Rypuła – prosi o zamontowanie kamer na przejściu dla pieszych przy ul.  
HoŜej, gdzie kierowcy przejeŜdŜają na czerwonym świetle. 

• Mieszkanka ul. Oliwkowej – prosi o postawienie na tej ulicy pojemnika na papier. 
 
Ad. 4. Pani Maria Rympel – prezes Stowarzyszenia „Razem Łatwiej” – scharakteryzowała 
działalność swojego Stowarzyszenia. Prowadzi ono ośrodki wsparcia dziennego dla 
emerytów, rencistów, bezrobotnych. UmoŜliwia korzystanie z Internetu, prowadzi grupy 
terapeutyczne. Składa propozycje powołania na terenie osiedla takiego ośrodka. Pomysł 
znalazł uznanie. Prezes Stowarzyszenia wyraŜa chęć współpracy. 
 
Ad. 5. Odpowiedzi na niektóre sprawy poruszane przez mieszkańców udzielone przez 
przedstawicieli miasta: 

- P. Judyta Lemm – radna Rady Miasta Szczecin: tereny pod rekreacje są 
przygotowywane i teŜ mają być miejskie place zabaw dla dzieci starszych. Wydziały 
Sportu i Oświaty przygotowują plany zagospodarowania z myślą o dzieciach  
i młodzieŜy. Problem nie tkwi w braku odpowiednich terenów, lecz w braku 
gospodarza nowych obiektów. Podzieliła zdanie mieszkanki, Ŝe na terenie miasta 
stanowczo za mało jest pojemników na psie odchody, stąd zanieczyszczenia ulic. 
Sprawa zaśmiecania ulic i brudu na nich panującego jest pierwszą sprawą do 
załatwienia. Potrzebna jest teŜ większe zaangaŜowanie policji i straŜy miejskiej. 
Radna zadeklarowała stały kontakt z Radą Osiedla – uczestniczenie w dyŜurach  
w siedzibie rady przy ul. Ostrowskiej 3/1 raz w miesiącu. 

- P. Maciej Kopeć – radny Rady Miasta Szczecin – okazał zrozumienie dla problemów  
mieszkańców i zadeklarował pomoc w rozwiązaniu niektórych spraw. 

- P. Andrzej Grabiec – zastępca dyrektora ZDiTM – na pytanie, dlaczego w Szczecinie 
brak jest chodników i dobrych dróg, odpowiedział, Ŝe nie ma pieniędzy. 

- P. Robert Marzec – StraŜ Miejska – obiecał więcej interwencji na terenie osiedla  
I umieszczenie fotoradarów lub ruchomych kamer. 

 
Ad. 6. Na zakończenie zebrania przewodnicząca podziękowała wszystkim za przybycie  
i obiecała umieszczenie sprawozdania, protokołu i wniosków na stronie internetowej U. M. 
oraz o pisemnym powiadomieniu wnioskujących mieszkańców w razie uzyskania odpowiedzi 
z Urzędu Miasta Szczecin. 
Na tym zebranie sprawozdawcze z mieszkańcami i przedstawicielami miasta zakończono. 
 
 
 
 
                                                                                        Protokołowała Anna Rosiak 

 
 

 


